
In the name of God, the Most Gracious, the Most Merciful 

 

#Sohbet         09/02/2021  

 

Rajab, The Month of Allah 

 

“Thanks be to Allah جل جلاله that the three months are approaching in a few days. They start 

on Saturday insha’Allah which is also the first of Rajab. Rajab is a holy month, it’s 

the month of Allah جل جلاله. It is both the beginning of the three months and one of the 

Sacred Months (al-Ashhur al-Hurum), the respectable months in the sight of Allah جل جلاله. 

The three months are: Rajab, Shaʻban and Ramadan. Then there are the Sacred 

Months (al- Ashhur al-Hurum) which are Rajab, Dhul-Qa’dah, Dhul-Hijjah and 

Muharram. 

 

This month is a holy month. In the past when the three months started, people would 

increase worship and respect these months. They would be careful not to commit sins. 

Those who were addicted to sinning would stop what they were doing for the honor of 

these three months. They would say to themselves: “Let’s be patient for these three 

months and then we’ll continue afterwards.” For the honor of their respect for these 

months, Allah جل جلاله would make it a means for them to be guided. 

 

Those who respect what Allah جل جلاله respects [of which are the three months], Allah جل جلاله 

will also respect them and help them. What they do would be acceptable. Allah جل جلاله 

states in the Holy Quran: ‘َععاا◌َ  شش  ّ◌ِ◌ االلِّ◌ّ ◌َ  رر◌َ  ئئ إِّننَ   فَ ◌ِ◌ّ  ههاا◌َ   االقلُُو ووىى◌َ  تقَ ممنن   ّ◌ِ◌  ممنن◌َ  وو◌َ  بب

◌ِ◌ّ  عع◌َ  ييُ   And whoever honors the symbols of Allah - indeed, it is from the piety‘ ,’ ظظمم

of hearts.’ (Qur’ān 22:32). 

 

To respect and honor time, months, places and people. What we mean by people is 



those honored people whom Allah جل جلاله has honored. Beginning with our Holy Prophet 

 .then the Prophets, the Companions, the Saints (Awliya) and the True Scholars ,صلى الله عليه وسلم

And since they are honored people whom Allah جل جلاله has honored, if we honor them, 

Allah جل جلاله would give us huge rewards and He would strengthen our faith. May it be 

Mubarak (blessed) insha’Allah. There are certain duties in Rajab that I will mention 

later insha’Allah, may Allah جل جلاله make us reach it. May Allah جل جلاله make us reach the holy 

days.” 

 

-- Mawlana Shaykh Muhammad Adil قق 

 

#ShaykhMehmetEffendi 

#NaqshbandiHaqqani 

	
   	
  



奉至仁至慈的真主之尊名 

 

教导           2021/02/09	
   

 

勒哲布-真主的月份 

	
   

“感赞真主جل جلاله，三个（神圣的）月份就要到来了。银沙安拉乎جل جلاله，这

周星期六我们将会迎来第一个月份——勒哲布月份。勒哲布月份是

一个神圣的月份，它是真主جل جلاله的月份。她既是这三个月份的开始，

也是在真主眼中受尊敬的月份中的一个神圣的禁月（al-Ashhur al 

Hurum）的开始。在这里的三个月份分别是：勒哲布月份、舍尔巴月

份和莱麦丹月份；神圣的禁月分别是勒哲布月份（伊历 7 月）、祖

立·尕达月份（伊历十一月、）祖立·罕志月份（伊历十二月）、穆

罕兰目月份（伊历一月）。 

	
   

这个月是如此神圣的月份，在过去的光阴里，每当这三个月份开始

的时候，人们就会在这几个月份中增加对真主جل جلاله崇拜的功修和尊敬。

他们会小心着不去不犯罪；那些沉溺于犯罪的人也会为了这三个月

的荣誉而停止他们正在做的事情；他们会对自己说：“让我们耐心地

等待这三个月（过去），然后我们再继续（干我们自己的事情）。”为

了报酬他们对这几个月的尊敬，真主جل جلاله会让这（一善行）成为他们

被引导的因素。 



	
   

那些尊重了真主جل جلاله尊重的月份（这三个神圣月份）的人们，安拉乎

太尔俩جل جلاله将尊重他们、襄助他们，他们的善功将被接受。真主جل جلاله在尊

贵的《古兰经》中说到：“事情就是这样的，谁尊敬真主的标识，那

是心中的虔诚发出的。”22-32。 

	
   

尊敬并且使时间、月份、地方和人们过得应有的荣耀——我们所说

的人们是指真主جل جلاله所尊重的人们，他们正是从我们神圣的至圣صلى الله عليه وسلم开

始，然后是众先知（求主福安他们）、索哈白们（求主喜悦他们）、

真主جل جلاله的卧里（求主慈悯他们）和真正的学者（求主怜悯他们）。因

为他们是真主جل جلاله所尊敬的人们，如果我们尊敬他们，真主جل جلاله就会赏赐

我们巨大的回报，他جل جلاله会增加我们的信仰。祈求真主جل جلاله使之充满吉庆，

银沙安拉乎太尔俩جل جلاله！在勒哲布月份里有一些特定的功修，之后我

将提及，愿真主جل جلاله使我们（容易地）完成这些功修，愿真主جل جلاله使我们

顺利进入这神圣的月份。” 

	
   

——毛俩纳·筛衣海·穆罕默德·阿迪立·兰巴尼（求主圣洁筛衣

海的机密） 

 


